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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.8.2022  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 24 października 2022r. 

  
I Część posiedzenia wyjazdowego Komisji do oczyszczalni ścieków 
została odwołana. 
  
Miejsce posiedzenia:  
czas posiedzenia: godz. 12:00-12:35 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Podatki i opłaty lokalne: 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatki od nieruchomości na 

terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2023 rok, 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2023 rok, 

4.  Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2022 rok. 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 Projekt uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady                    

w kompostowniku przydomowym, 

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 

stwierdzenia nieważności uchwały Nr XIII.174.2022 w sprawie zaliczenia 

ulicy Rozwojowej do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu na 

terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój.  

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Przyjęcie protokołu z dnia 26 września 2022r.  

7. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.3.   
Podatki i opłaty lokalne: 
 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatki od nieruchomości na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2023 rok, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Aleksandra Strzemecka -
Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –1. 

 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2023 rok, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Aleksandra Strzemecka -
Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –1. 
 
Ad.4.  
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok, 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –1. 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto- Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Pani Naczelnik mam pytania, bo umowa z firmą jest do 2032r.? 
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Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
2024r. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Chodzi mi o wysypisko śmieci. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To są dwie różne sprawy. Natomiast firma Cofinco ma umowę dzierżawy do 
2032r.  
 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Na dzień dzisiejszy z tego, co wiadomo obecny kwartał jest do 2024r. i kończy 
się, czy mamy tereny żeby do 2032r. było miejsce na składowanie? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To nie jest mój zakres, ale spróbuję państwu pewne wyjaśnienia przedstawić. 
Bazujemy trochę na stereotypach, bo pozwolę sobie przypomnieć, że odpady 
odbierane z terenu miasta w pierwszej kolejności muszą trafić na instalację MBP, 
czyli do doczyszczenia i mówię tutaj przede wszystkim o odpadach zmieszanych  
Więc te odpady muszą być doczyszczone i jedynie część takich, które do niczego 
się nie nadają może trafić na składowisko. Odpady surowcowe trafiają do 
instalacji segregacji i też są doczyszczane. Czyli, jeżeli rynek jest w stanie 
poddać recyklingowi pewne grupy odpadów, czyli butelki PET, folie, to 
wyczyszczone i wybrane z całej frakcji są przekazane do zagospodarowania                       
i dopiero to, czego nie można poddać zagospodarowaniu może trafić albo do 
instalacji, które zajmują się wytwarzaniem paliwa alternatywnego, albo do 
składowania. W zależności o jakiej frakcji mówimy.  Także tutaj kwestia 
składowania nie do końca wiąże się z tematem odbierania i zagospodarowania.  
Druga rzecz, to są instalacje, które posiadają zezwolenia nie wydawane przez 
miasto Jastrzębie-Zdrój, tylko tutaj wchodzimy w kompetencje Marszałka.                       
W związku z tym mogą przyjmować odpady z całego kraju, dlatego, że kiedyś 
jeszcze była regionalizacja, która obejmowała dane województwo, czyli w ramach 
województwa śląskiego musieliśmy zagospodarowywać  odpady, które powstają 
na terenie tego województwa. Teraz to się zmieniło z uwagi na to, że w kraju jest 
zbyt mało instalacji, a zbyt wiele odpadów i były gminy, które w żaden sposób 
nie mogły zagospodarować tych odpadów, więc otwarto ten rynek i na to też nie 
mamy wpływu. Jeszcze jedna rzecz, firma Cofinco nie odbiera wszystkich 
naszych odpadów, bo mają moce przerobowe ograniczone i jest to podmiot 
prywatny. Pomimo, że Cofinco wiąże umowa z Miastem i kiedyś faktycznie Miasto 
było trochę promowane przy odbieraniu, ale były to lata przed wejściem w życie 
nowego systemu tj.1 lipca 2013r. Natomiast teraz to firma decyduje                  
z kim chce zawrzeć umowę na przyjmowanie odpadów. Część odpadów trafia na 
składowisko i jest to korzystne dla nas, ponieważ koszty transportu są mniejsze, 
ale nie mogę w żaden sposób narzucić, że nasze odpady muszą iść do tej 
konkretnej instalacji. Więc łączenie tego w jakiś sposób następuje, ale nie tak, 
jak państwo to odbieracie.  
 
Józef Kubera- radny RM 
Kolega się martwi, że do 2032r., ale obawiam się, że w Polsce już śmieci nie 
będzie, bo wszystko spalimy jeżeli węglem brunatnym od dzisiaj możemy palić.   
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Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska  
Z tego, co wiem pojawiło się z powrotem w rozporządzeniu jako paliwo, 
natomiast jeszcze obowiązuje uchwała antysmogowa, która zabrania spalania. 
Więc gdzieś tam w Polsce wróci do łask palenie…. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Węglem brunatnym. 
  
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Pani Naczelnik, a co w sprawie budowy spalarni?  
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jeżeli chodzi o instalację, która była wpisana do Wojewódzkiego Planu 
Gospodarki Odpadami i miała powstać na Moszczenicy, to dzisiaj wiemy, że 
spalarnia nie powstanie. Podmiot prywatny upadł. Jeżeli chodzi o spalarnie w 
naszym otoczeniu, to mówi się o Zebrzydowicach, gdzie ma powstać instalacja 
do spalania odpadów niebezpiecznych, ale opór społeczny jest tak duży, że nie 
sądzę, żeby cokolwiek się udało. Najbliżej jest jeszcze Wapienica, ale tam 
również jest opór społeczny, więc te spalarnie które już funkcjonują, to będą 
funkcjonować, natomiast jeżeli chodzi o powstanie, to wydaje się, że przede 
wszystkim opór społeczny jest nie do pokonania.     
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Pani Naczelnik odnośnie opłat za śmieci, jaką cenę mają lokale użytkowe? Nie 
podnoszona jest stawka? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Lokale użytkowe nie są wyodrębnione, lokale użytkowe są częścią nieruchomości 
niezamieszkałych i stawki są na dotychczasowym poziomie.   
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Dlaczego nie są podnoszone? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Dlatego, że zagospodarowanie jednej tony odpadu i w uzasadnieniu państwo 
macie szczegółowo opisane, że był to koszt 1.141,33 zł. Jak wzięliśmy pod uwagę 
gęstość nasypową w tych pojemnikach, to wyszła stawka w wysokości 24,10 zł                 
i w związku z tym, że do pięciu się obniża, a powyżej pięciu podwyższa, to 
zaproponowaliśmy stawkę 24,00 zł za pojemnik 120 l i to jest stawka, która 
obowiązuje na ten moment, a pozostałe liczy się proporcjonalnie w zależności od 
pojemności. Tutaj też mamy ograniczoną stawkę maksymalną przez 
ustawodawcę tj.1,3 % przeciętnego miesięcznego dochodu na jedną osobę, więc 
mieścimy się w tych granicach i w każdej stawce się mieścimy, bo każda stawka 
obarczona jest maksymalną granicą.  
    
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto – Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej    
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Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Czyli spółdzielnie też będą płacić kwartalnie? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Mogą płacić miesięcznie również, ale dotychczasowe doświadczenie wykazuje, że 
tak. 
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Jak spółdzielnie będą płacić z góry, to muszą mieć skąd wziąć pieniądze? 
 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Ale od mieszkańców co miesiąc są pobierane. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Pozwolę sobie zauważyć, że Miasto też płaciło zanim otrzymało kwoty, to musiało 
uiszczać opłaty wykonawcom, więc to działało też w przypadku Miasta. Najpierw 
musieliśmy wydatkować środki zanim otrzymaliśmy. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Jedna dodatkowa opłata miesięczna więcej, żeby to wyrównać. Chyba, że 
spółdzielnie mają tyle środków na funduszu zasobowym, że będą mogły to zrobić 
przedpłatą? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Widzimy, że to rozliczenie powinno być korzystniejsze w wielu aspektach, a 
państwo zadecydujecie. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 
budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady                    
w kompostowniku przydomowym. 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto – Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały Nr XIII.174.2022 w sprawie zaliczenia 
ulicy Rozwojowej do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu na 
terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój.  

 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości. 
 
Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Nie wniesiono. 
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Ad.5.  
Przyjęcie protokołu z dnia 26 września 2022r.  
 
Protokół przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.6.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                      
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Stefan Woźniak 

Alicja Kogut 


